
  

  

MILJÖ- OCH 
HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-06-14, § 33 

 

 Tid Tisdagen den 14 juni 2011 kl 17.20 – 20.00 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 21 juni 2011 

  

 

Per Ankersjö Per Bolund 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Per Bolund (MP) vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S)  

Åsa Wester (S)  

Katarina Luhr (MP) §§ 1-22, 24-38  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Canerstam (S) för Rana Carlstedt (S) 

Rebecka Carlsson (MP) § 23 för Katarina Luhr (MP) 

 
Ersättare: 

Anders Thureson (M)  

Eva Runvald (M)  

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Josefin Deiving (S)  

Måns Lönnroth (S) §§ 1-23  

Rebecka Carlsson (MP) §§ 1-22  

Charles Berkow (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Övriga närvarande: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, tjänstemännen Ingrid Mårtenson, Anette 

Jansson §§ 1-26, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Jeanette Hagberg, Jonas Tolf, 

Malin Ekman, Margareta Widell, Ulf Mohlander, biträdande borgarrådssekreterare 

Frida Demervall, samt Christer Baad från trafikpolisen, Stockholm city § 31. 



  

 
 § 33 

Miljöövervakningsplan 2012-2015 
Dnr 2011-7089 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner rapporten om 

 miljöövervakningsplan för 2012 - 2015. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 26 maj 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och 

Mikael Magnusson m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Per Bolund m.fl. (MP) föreslår att miljö och 

hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1. I huvudsak godkänna rapporten om miljöövervakningsplan 2012-2015. 

2. Ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag på ytterligare 

miljöövervakningsprojekt som skulle kunna genomföras om 

Miljöförvaltningen tillförs ytterligare medel i budgeten. 

3. I övrigt anföra följande: 

 

 Miljöövervakning är en mycket viktig verksamhet i stadens miljöarbete. Genom 

miljöövervakning får staden kännedom om miljötrender och kan följa om 

stadens miljöförbättras eller försämras ur olika miljöaspekter. 

Miljöövervakningen ger också möjligheter att följa upp om stadens insatser på 

miljöområdet fungerar eller inte. Det är därför beklagligt att den kraftigt 

nedskurna budgeten för miljöförvaltningen begränsar möjligheterna till utvidgad 

miljöövervakning, bland annat för att kunna uppmärksamma nya miljöhot såsom 

kemikaliebelastningen i samhället. Förvaltningen bör återkomma med en 

redovisning av hur miljöövervakningen skulle kunna utvidgas med en mer 

ansvarsfull budget för Miljö- och hälsoskyddsnämndens verksamhet. 

 

 Det är också viktigt att påpeka att miljöövervakning bara är det första steget, för 

att åtgärda de miljöproblem som uppmärksammas vid övervakningen krävs 

miljöinvesteringar. Även här saknas medel inom Stockholm, inte minst sedan 

den miljömiljard miljöpartiet genomdrev nu tagit slut samtidigt som den 

borgerliga majoriteten vägrar skjuta till nya medel till miljöinvesteringar i 

Stockholm. 

 

3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö och hälsoskyddsnämnden beslutar att 

 avslå förvaltningens förslag till beslut, samt därutöver anföra: 

Vi stödjer självfallet förvaltningens förslag till miljöövervakning vad gäller de 

föreslagna delarna, vilket redan det kommer att kräva ytterligare resurser. Vi 

anser att det därutöver behövs ytterligare övervakning vad gäller bl.a. 

 



  

1) Luftkvalité inte minst beroende på de infrastrukturprojekt som majoriteten 

vill driva igenom trots de försämringar som uppstår. 

2) Vattenövervakning avseende kemiska och biologiska förhållanden med målet 

att alla stadens vatten (även de som inte är utpekade som vattenförekomster)  

senast år 2021 ska ha uppnått God Ekologisk Status eller i förekommande fall 

God Ekologisk Potential. Dessutom krävs särskilda övervakningsprogram för 

stadens kolonistugeområden. 

3) Giftförekomst, där särskilt förekomsten av gifter i potentiell matfisk bör 

undersökas för att informera fiskare och konsumenter om vilka vatten där 

fisken inte omfattas av de s.k. kostrekommendationerna. 

4) elektromagnetisk strålning från ex. 3G-master och mobiltelefoner som nu av 

WHO konstaterats kunna vara cancerframkallande, vilket svenska 

forskargrupper sedan länge påpekat. En särskild studie liknande den som 

gjorts i ex. Södertälje behövs för att kartlägga strålningens omfattning dag 

och natt i hela staden (genom mobil mätning med bil). 

5) inomhusmiljö där en omfattande kartläggning ånyo behöver göras beträffande 

förekomsten av s.k. ”Sjuka Hus syndrom” utifrån de problem som stadens 

hyresgäster upplever. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Per Ankersjös (C), Jonas Nilssons m.fl. (M), Karin Karlsbros (FP) och 

Mikael Magnussons m.fl. (S) förslag. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Per Bolund m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag till beslut. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Mikael Magnusson m.fl. (S) enligt följande: 

 

Att ha en god kvalité på luft och vatten, goda förutsättningar för biologisk 

mångfald i våra grönområden, en god inomhusmiljö samt att slippa utsättas för 

buller är viktigt. Övervakning kan användas som en strategi för att kunna belysa 

områden där miljöarbetet behöver förbättras. Vi kan konstatera att övervakning 

skulle behöva ske på fler områden än de som förekommer i denna rapport för att 

säkerställa en god levnadsmiljö för stockholmarna. För att detta ska kunna ske 

behöver mer resurser tillsättas än vad som är fallet i dag. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 



  

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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